
خادمالشريعهدرراهبوندسليگا
ساراسادات خادم الشريعه از روز شنبه در 
مس��ابقات بوندس ليگاي آلمان ش��رکت 
مي کند. اس��تاد بزرگ شطرنج زنان ايران 
در چند سال گذشته نتايج خوبي در سطح 
تيم ملي کسب کرده و اين روزها هم با مربي 
فرانسوي خود تمرين مي کند. خادم الشريعه 
نخستين شطرنج باز ايراني است که حضور در بوندس ليگا را تجربه 
مي کند: »در حال حاضر تمريناتم را با مربي فرانسوي که دارم، دنبال 
مي کنم. آخرين مسابقه اي که در آن شرکت داشتم، اکسين کاپ 
در آمل بود که پس از مدت ها مس��ابقات خوبي داشتم. از شنبه در 
مسابقات شطرنج بوندس ليگا در آلمان حضور دارم. فکر مي کنم تجربه 
خوبي براي من باشد و بتواند به پيشرفتم کمک کند. فروردين ماه نيز 

در مسابقات اپن دبي مسابقه خواهم داد.«

مديريتکردنبازيرابايديادگرفت
شهرزاد مظفر ياد گرفتن نحوه مديريت 
ب��ازي را مهم تري��ن درس از بازي هاي 
تدارکاتي  خواند. تيم ملي فوتسال بانوان 
در دومين ديدار تدارکاتي مقابل روسيه 
با اختلاف يک گل تن به شکس��ت داد تا 
سرمربي اين تيم از عملکرد شاگردانش 
ابراز رضايت کند: »صددرصد از عملکرد بازيکنانم راضي هستم. 
ما بايد از اين بازي ها درس بگيري��م. ماهيت بازي هاي تدارکاتي 
همين است. تيم ما از تيم روسيه سرتر بود و موقعيت هاي بيشتري 
را نيز خلق کرد. تنها چيزي که ما بايد از اين ديدارهاي تدارکاتي 
ياد بگيريم، مديريت بازي است، چيزي که بيشتر بايد روي آن کار 
کنيم و از همين تجربه ها کمک بگيريم تا در بازي هاي آينده راهکار 

پيدا کنيم. اين بازي ها براي ما گامي رو به جلو بود.«

پاداشبازيکنانراخودشانبرميداشتند!
کاپيتان پيش��ين تي��م ملي فوتس��ال 
برداش��ت هاي بي حس��اب و کت��اب در 
کميته فوتسال فدراسيون فوتبال را تأييد 
کرد. با داغ شدن بحث سوءمديريت در 
فدراسيون فوتبال اين بار وحيد شمسايي 
به گوشه اي از آن اشاره کرد: »از گذشته 
اتفاقات اين چنيني زياد افتاده اس��ت. به عن��وان مثال تيمي در 
تورنمنت قهرمان مي شد و در حالي که بايد جايزه را بين بازيکنان 
تقس��يم مي کردند، نصفش را به بازيکنان مي دادند و بقيه اش را 
خودشان برمي داش��تند! بخش اعظم پول سازمان ليگ  ورودي 
تيم هاست و بايد براي ريال به ريالش برنامه ريزي کنند. اين پول ها 
مي تواند براي امکانات و براي انگيزه دادن به بازيکنان خرج شود يا 

اينکه آن را به تيم هاي برتر ليگ جايزه دهند.«

كش�تي اي�ران از يك خط�ر بزرگ جس�ت، 
خطر تعليق كه ظاهراً برخ�ي زياد آن را جدي 
نگرفته اند و اينج�ا در داخل ه�م آنچنان كه 
باي�د و ش�ايد از س�وي مس�ئولان بلندپايه 
ورزش حمايت�ي صورت نگرفت ت�ا حالا و بعد 
از پايان موقتي داس�تان، رس�ول خ�ادم لب 
به اعت�راض بگش�ايد و از حقاي�ق و وضعيت 
س�خت آينده كش�تي اي�ران س�خن بگويد.

رئيس فدراسيون کش��تي با اشاره به سياست به 
رسميت نشناختن رژيم اش��غالگر قدس و عدم 
رويارويي ورزشکاران کش��ورمان در رقابت هاي 
ورزش��ي با نمايندگان اين رژيم مي گويد: »اين 
سياست کشور ماست، پس چه معنايي دارد که 
براي به اجرا درآوردن آن و پايبندي به اهدافمان 
به حريفان قبلي ببازيم و براي تهيه گواهي پزشکي 
به درمانگاه ها و پزشکان خارج از کشور رو بزنيم؟! 
به رسميت  نشناختن اين رژيم يک اصل است، 
پس چرا بايد زمين و آسمان را به هم دوخت و هر 
آنچه را که داشت، هزينه کرد تا عدم رويارويي با 

نمايندگان رژيم کودك کش توجيه شود، آن هم 
در حالي که به لطف ارس��ال فوري تمامي اخبار 
از داخل کشور، نهادهاي بين المللي مستنداتي 

بيشتر از ما در اختيار دارند.«
به نظر می رسد اين حرف های خادم، منطقی است 
و بايد مورد توجه قرار گيرد. خادم با اشاره به لزوم 
در پيش گرفتن رفتاري صادقانه در اين خصوص 
عنوان مي کند: »با اتفاقي که افتاد ديگر نمي توانيم 
گواهي پزشکي تهيه کنيم يا به حريف قبلي ببازيم. 
بايد رفتاري صادقانه در مواجه��ه با حريفان رژيم 
اشغالگر براساس سياست ها و اهداف نظام داشته 
باشيم و رسماً از رويارويي با آنها خودداري کنيم و در 
نهايت هم تبعات آن را بپذيريم. کشتي ايران هشت 
مسابقه جهاني در رده هاي مختلف پيش رو دارد که 
در تمامي آنها نمايندگان اي��ن رژيم حضور دارند. 
ما نمي توانيم معجزه کنيم و پيشگو هم نيستيم، 
بنابراين ممکن است در قرعه کشي با اين حريفان 
روبه رو شويم. روي صحبتم با آقاياني است که پشت 
ورزش��کار و فدراس��يون را خالي کردند، اگر توان 

مردانه ايستادن پاي اعتقادات و سياست هاي نظام 
را نداريد، حداقل آزادگي کنيد و پاي کشتي گير و 
مربي بايستيد و بگذاريد کشتي بدون منت از ديگران 
با حفظ عزت، صادقانه تعليق شود يا اگر معتقد به 

اينها نيستيد حداقل حرف جديدي بزنيد.«
س��رمربي تيم ملي ادامه مي دهد: »همه کساني 
که مسئولان اصلي اين تصميم گيري هستند در 
قضيه عليرضا کريمي نه تنها کمکي نکردند، بلکه 
آنقدر عقب ايستادند که اصلًا ديده نشدند، ولي 
در عوض در شبکه هاي اجتماعي به کريمي ناسزا 
گفتند، مربي اش را تحقير کردند و فدراس��يون 
را بي عرضه خواندند. جالب تر اينکه در حالي که 
ما تمام تلاش م��ان را مي  کرديم تا خطر تعليق را 
برطرف کنيم و تمام اندوخته   حاصل مناس��بات 
بين المللي م��ان را در اين راه خ��رج کرديم، اما 
همين آقايان موج رس��انه اي به راه انداختند که 
تمام اين مس��ائل بزرگنمايي است و اصلًا حرفي 
از تعليق در ميان نيست. ناراحت کننده تر اينکه با 
کمک همين رسانه ها فدراسيون و کشتي گير را 

چوب مي زنند که چرا مشکل را قبل از قرعه کشي 
حل نکردي��د يا اينکه اص��لًا چرا در مس��ابقاتي 
شرکت کرديد که رژيم اشغالگر هم در آنها حضور 
داش��ت، گويا مس��ابقاتي در دنيا برگزار مي شود 
که اين رژيم در آنها حضور ندارد و ما بی خبريم. 
فدراسيون و کشتي گير اينگونه چوب مي خورند تا 
کم کاري هاي اين آقايان که بايد براي دفاع از ايران 
سينه سپر کنند و پاسخگو باشند، ديده نشوند.«

وي با اش��اره به کناره گيري از پست عضويت در 
هيئت رئيس��ه اتحاديه جهاني مي افزايد: »سه 
سال ش��بانه روز زحمت کش��يديم تا توانستيم 
براي کش��تي ايران با نهايت ع��زت در انتخابات 
اتحاديه جهاني کش��تي کرسي کس��ب کنيم، 
جايگاه��ي که قرار بود کرس��ي دف��اع از حقوق 
کشتي ايران باشد، به توسعه کشتي دنيا کمک 
و براي حفظ اين رش��ته در المپيک تلاش کند، 
اما به کرس��ي خواهش و تمنا براي جلوگيري از 
تعليق ايران تبديل ش��د. من توانايي نشستن بر 
چنين جايگاهي را ندارم. من مي نويسم از کرسي 
عدم تفاهم يا تفاوت افکار کناره گيري کردم، شما 

بخوانيد کرسي خواهشي و کرسي انفعالي.«
    با تلاش خادم محروميتم كم شد

عليرضا کريمي، کش��تي گير جوانم��رد و پهلوان 
کشورمان که به س��بب پافش��اري روي اهداف و 
آرمان  هاي نظام در عدم رويارويي با ورزشکار رژيم 
صهيونيستي مجبور به پذيرش شکست مصلحتي 
مقابل حريف روس ش��ده بود، حالا با محروميتي 
شش ماهه روبه رو شده اس��ت. کريمي با اشاره به 
تلاش هاي شبانه روزي خادم براي برطرف کردن 
خطر تعليق کشتي مي گويد: »محروميتم خيلي 
سنگين تر بود، اما خادم و مسئولان فدراسيون تلاش 
کردند و اين محروميت کمتر شد. البته خطر تعليق 
همچنان وجود دارد، چراکه باز هم احتمال دارد در 
تورنمنت ها و مسابقات مختلف با چنين قرعه هايي 
مواجه شويم. فکر مي کنم مسئولان بلندپايه ورزش 
و مسئولان سياس��ت خارجي کشور بايد به دنبال 

چاره اي اساسي براي اين موضوع باشند.
مصطفي حسين  خاني ديگر کشتي گير ملي پوش 
کشورمان است که در اين خصوص مي گويد: »بايد 
تدابيري داشته باشيم که به مشکل برنخوريم. بايد 
توجه داشته باشيم که بيشتر کشتي گيران رژيم 
صهيونيستي روس هستند! ما قبلاً مطمئن بوديم 
کش��تي گيران اين رژيم در مراحل اول مسابقات 
حذف مي ش��وند،  اما الان آنها ت��ا مراحل بعد بالا 

مي آيند و اين کار ما را دشوار مي کند.«

تراكتور با اشتباهات مدافع كروات ويران شد
قلعهنوييبابردخانگيجبرانکرد

هفته دوم ليگ قهرمانان آسيا با يک برد و يک باخت براي تيم هاي ايراني 
حاضر در اين مسابقات آغاز شد. در حالي که ذوبي هاي اصفهان در ديداري 
خانگي به يک برد شيرين دست يافتند، اما تراکتورسازان تبريزي در قطر 

دومين باخت را نيز متحمل شدند تا کارشان در ادامه سخت شود!
   بازگشت ذوب آهن با 2گل

ذوب آهن که رقابت ه��اي اين فصل ليگ قهرمانان را با شکس��ت 3 بر 
يک مقابل الحديل در قطر آغاز کرده بود، ب��ا پيروزي 2 بر صفر مقابل 
لوکوموتيو تاش��کند نتيجه هفته اول را جبران کرد تا به آينده اميدوار 
باش��د، به طوري که قلعه نويي بعد از اين پي��روزي تأکيد کرد، اگرچه 
تيمش در گروه مرگ قرار دارد، اما با دو برد خانگي مي تواند به مرحله 
بعد صعود کند: »تجربه و پتانس��يل بالا دو ش��اخصه خوب ذوب آهن 
است. در بازي اول اشتباهات فردي داشتيم، هرچند که اگر بازيکنان 
تعويضي هم درست عمل مي کردند، مي توانس��تيم نتيجه بگيريم. با 
وجود اين به صعود اميدواريم و چون در زمين هاي خوب بازي مي کنيم، 
اين باعث مي ش��ود بازيکنان باکيفيت ما بهتر بازي کنن��د. با اين برد 
به جدول برگش��تيم و اگر در دو بازي خانگي بعدي 6 امتياز بگيريم، 
مي توانيم صعود کنيم«. حريف ذوب آهن اگرچه خيلي هم خطرناك 
نبود، اما همانطور که قلعه نويي نيز اش��اره مي کن��د، اين برد مي تواند 
نماينده اصفهاني ايران در اين رقابت ها را به صع��ود و ديدارهاي آتي 
اميدوار کند. برديف، س��رمربي تيم فوتبال لوکوموتيو تاش��کند هم با 
گفتن اينکه ذوب آهن شانس صعود است، حرف هاي قلعه نويي را تأييد 
مي کند: »بازي سختي بود. البته روي دو اشتباه گل خورديم، اما حريف 
سرسختي داشتيم که بازيکنان باکيفيت و با تجربه اي در اختيار داشت. 
اين تيم در دفاع و حمله خوب عمل کرد و اگر در بازي هاي خارج از خانه 
نيز بتواند مانند ديدارهاي خانگي نتيجه بگيرد، اميد زيادي براي صعود 
از اين گروه خواهد داشت.« مهدي رجب زاده نيز با اشاره به اينکه اگر 
لوکوموتيو را نمي برديم احتمال حذفمان زياد بود، تأکيد کرد: »بازيکنان 

ذوب براي جبران نتيجه ديدار نخست از جان مايه گذاشتند.«
ذوب آهن با اين برد، سه امتيازي شد و با توجه به تفاضل گل بهتر به رده 
دوم جدول صعود کرد. ياران قلعه نويي 15 اسفند بايد با الوحده امارات، 

تيم قعرنشين گروه ديدار کنند. 
   ادامه روند ناكامي تراكتور در آسيا

قرار بود س��اغلام تحولي عظي��م در تراکتور ايجاد کند، اما س��رمربي 
ترك تبار سرخپوشان تبريزي در آس��يا گويا حرفي براي گفتن ندارد. 
اين را نتيجه دو ديدار تراکتورس��ازان در ليگ قهرمانان مي گويد. بعد 
از شکس��ت يک بر صفر مقابل الاهلي عربستان، تراکتور مقابل الغرافه 
قطر هم مغلوب ش��د، آن هم با نتيجه پرگل 3 بر صفر و روي دو اشتباه 
محرز گريکوف سيمه، مدافع کروات تيم که نسخه نماينده ايراني گروه 
A را در بازي دوم پيچيد! س��رمربي تراکتور هم با اشاره به اين مسئله 
تأکيد مي کند که تيمش بابت اشتباهات خود باعث برتري حريف شد: 
»با تمام وجود براي برد و گرفتن نتيجه مناسب به اين بازي آمده بوديم، 
اما دو اشتباه بسيار مرگبار و خيلي خطرناك در نيمه اول داشتيم و به 
حريف اين فرصت را داديم که به گل برسد. بعد از آن تلاش زيادي براي 

بازگشت به بازي و جبران نتيجه کرديم، اما بي نتيجه بود.« 
البته تراکتور در اين بازي بدشانس هم بود. تبريزي ها اگرچه با سه گل 
بازي را به حريف واگذار کردند، اما بازي خوبي ارائه دادند، با اين حال 
نتوانستند از موقعيت هاي خود استفاده کنند. از سوي ديگر، از دست 
رفتن يک پنالتي و مردود اعلام شدن گلي که ساغلام روي سالم بودن 
آن تأکيد دارد در حالي که داور آن را آفس��ايد اعلام ک��رد، مانع از آن 
شد که اين تيم نتيجه را به س��ود خود تغيير دهد. در آن سوي ميدان، 
اما الغرافه پيروزي خ��ود را مديون مهدي طارمي بود. بازيکن س��ابق 
پرس��پوليس که دو مرتبه دروازه تراکتور را باز کرد. البته آقاي گل دو 
فصل ليگ برتر ايران مي توانست در اين بازي هت تريک کند، اما به رسم 
سابق و عادتي که به از دس��ت دادن موقعيت ها دارد، در اين بازي نيز 
پنالتي اي را که خودش گرفته بود، هدر داد. گلر الغرافه نيز سهم بسزايي 
در اين پيروزي داشت، به طوري که بولنت بعد از پيروزي تيمش تأکيد 
کرد که دروازه بان جوان تيمش بهترين بازيکن ميدان بوده است. اين 
گلر جوان که براي نخستين بار در ليگ قهرمانان آسيا به ميدان مي رفت، 
عنوان بهترين بازيکن ميدان را در اين ديدار از آن خود کرد. تبريزي ها 
که با کسب دومين باخت، حالا بدون امتياز در قعر جدول گروه A قرار 
دارند، 14 اسفند بايد مقابل الجزيره در امارات بازي کنند، ديداري که 

مي تواند تکليف اين تيم را در ادامه راه تا حد زيادي روشن کند. 

بازيباتيمهايمطرحيکپوئنمثبتاست
تيم ملي فوتس��ال بانوان ايران پتانس��يل 
بالايي دارد و اين مسئله طي سال هاي اخير 
با کسب عنوان هاي درخور توجه در آسيا و 
حضور پرقدرت در بازي هاي جهاني ثابت 
شده است. با وجود اين، کار نيکو کردن از 
پر کردن است و براي حفظ اين توانمندي 
و افزايش آن بايد تلاش کرد. در اين راستا، 
برگزاري بازي هاي دوستانه از اهميت بسيار 
بالايي برخوردار است، به خصوص بازي با 
تيم هاي بزرگ و مطرح دنيا که از يک س��و 
مي تواند محکي جدي براي اينکه توانايي هاي بازيکنان خود را بسنجيم، 
باشد و از س��وي ديگر مي تواند تيم را براي حضور در ميادين بزرگ دنيا 
مهيا کند. همچنين حضور تيم هاي مطرح دنيا در ايران مي تواند ذهنيت 
اشتباهي را که در خصوص ايران و ورزش بانوان آن وجود دارد، تغيير دهد. 
بازي با روسيه که همواره يکي از سه تيم مطرح و برتر دنيا بوده، اتفاق بسيار 
خوبي است. فوتسال روسيه همواره به فوتسال ايران کمک کرده، چه در 
خصوص برگزاري بازي هاي دوستانه و چه تورنمنت هايي که در فروردين 
و ارديبهشت با حضور تيم هاي خوب دنيا برگزار مي کند و ما در اکثر آنها 
شرکت داريم. با وجود اين، برگزاري ديدارهاي دوستانه بايد تداوم داشته 
باش��د، آن هم با تيم هاي بزرگ و مطرح دنيا تا بتواند باعث افزايش تجربه 
و همچنين روحيه و انگيزه تيم ملي فوتسال بانوان ايران شود، تيمي که 
از لحاظ فني در ش��رايط قابل قبولي قرار دارد، آن هم با يک مربي خوب، 
باتجربه و کارکشته که هم از لحاظ فني و هم روحي و رواني اشراف کاملي 
روي تيم ملي دارد. با اين حال براي پيش��رفت تيم، بايد از مربيان مرد به 
عنوان مش��اور در کنار شهرزاد مظفر، س��رمربي تيم ملي فوتسال بانوان 
استفاده کرد. بدون شک تجربيات آنها در اين زمينه مي تواند کمک شاياني 
به تيم ملي براي تکرار عنوان قهرماني آس��يا، حضور موفق در بازي هاي 
بين المللي و ايس��تادن روي س��کوهاي جهاني کند. البته طي سال هاي 
اخير حمايت خوبي از تيم ملي فوتسال ايران شده است، اما اين حمايت ها 
مي تواند به مراتب بهتر و بيشتر باشد تا نتيجه اي چشمگيرتر داشته باشد.

حرفحساب»خادم«ورزشايران!
رسول خادم در ورزش ايران استثناس��ت، چه آن روزهايي که کشتي 
مي گرفت و چه امروز که با پوشيدن کت و شلوار چند سالي است پشت 
ميز مديريت مي نشيند، هرچند مانند برخي مديران نيست که به ميز 
و صندلي چس��بيده باش��د، به همين خاطر و براي اينکه نمي تواند از 
کش��تي دل بکند، همزمان با مديريت، گرمکن مي پوشد و کنار تشک 
کشتي گيران را کوچ مي کند. ورزش ايران چنين مديري را کم داشته 
است، آن هم با چنين سابقه اي. صحبت هاي جديد خادم را بايد تحليل 
کرد. صحبت هايش درباره ماجراي عليرضا کريمي و نوع رويارويي مان 
با ورزشکاران رژيم اشغالگر قدس. دلس��وزي براي ورزش اول کشور را 
مي توان از تک تک جملات اين مصاحبه بيرون کشيد، صحبت هايي که 

ته آن، اين است که ديگر دوران شترسواري دولادولا گذشته است. 
 حرف خادم اين است که نمي شود از يک طرف ش��عار مبارزه نکردن با 
ورزشکاران رژيم صهيونيستي به عنوان يک آرمان در راه حمايت از مردم 
مظلوم فلسطين را س��رداد و از طرف ديگر دلايل اين عدم رويارويي را با 
گواهي پزشکي يا شکست هاي مصلحتي توجيه کرد. خادم حرفش اين 
اس��ت؛ بياييد همانطور که پاي آرمان هايمان در داخل ايس��تاده ايم، در 
خارج از کشور، روي تشک مسابقه يا هر مس��ابقه ديگري و در هر رشته 
ديگري، آرمانمان را درباره اينکه رژيمي به نام صهيونيستي را به رسميت 
نمي شناسيم، فرياد بزنيم. حرف او اين است که پاي اعتقاد و آرمان هايمان 

بايستيم و پنهان کاري را کنار بگذاريم. 
قطعاً ايس��تادن پاي اعتق��ادات و آرمان هايم��ان با توجه به دش��منان 
قسم خورده اي که نظام اسلامي کشورمان در غرب دارد، هزينه هايي هم 
خواهد داشت، هزينه هايي که کم و زياد هم خواهند بود. مانند امروز که 
کشتي گير پهلوان کشورمان شش ماه بايد خارج از گود بنشيند يا ممکن 
است در آينده اين هزينه ها با توجه به حساسيت هايي که جوامع بين المللي 
ورزش بر اثر فشار لابي صهيونيست ها دارند، بيشتر شود، اما نمي شود از يک 
طرف به آرمان هايمان افتخار کنيم و از طرف ديگر اين طرف و آن طرف 
برويم و بگوييم که اينچنين نبوده و هزينه اي براي آن ندهيم. با توجه به 
خصومت و دشمني سران رژيم صهيونيستي، مبارزه نکردن با ورزشکاران 
اين رژيم که سياست جمهوري اسلامي ايران است، در آينده تحقير بيشتر 
آنها را به دنبال خواهد داشت. در چنين شرايطي بايد آماده پذيرفتن هر 
هزينه اي باشيم و به قول خادم، اگر قرار اس��ت به خاطر اين کار، ورزش 
کشور تعليق شود پس با عزت پاي آرمانمان در به رسميت نشناختن رژيم 

کودك کش اشغالگر قدس بايستيم و هزينه اش را هم با افتخار بپردازيم. 
به هر حال چيزي که بديهي است اينکه در صورت تعليق در هر رشته اي 
آن هم مانند کشتي، اين ورزش دنياست که متضرر مي شود. ايران قطب 
کشتي دنياست و اين کشورهاي ديگر هستند که براي گرما بخشيدن به 
رقابت هايشان به حضور پهلوانان کشورمان روي تشک هايشان نياز دارند. 
در صورت تک��رار ماجرايي مانند عليرضا کريمي، ت��وپ اين بار در زمين 
اتحاديه جهاني کشتي خواهد بود؛ اينکه تسليم فشارهاي سياسي غرب و 
لابي يهودي ها شود و دور ايران را خط بکشد يا براي اينکه کشتي در بين 
تماشاگران جهان همان هيجان و جذابيت هميشگي را داشته باشد، بايد 
دور ورود سياست به ورزش را خط بکشد و با جدا کردن اين مسئله از حضور 

کشتي ايران در مسابقات بين المللي استقبال کند. 
البته صحبت هاي خادم تنها معطوف به اين نيست که پاي هزينه اي که 
اعتقاداتمان دارد، ايستادگي کنيم. در بخش ديگري از صحبت هاي مهم 
رئيس فدراسيون کشتي از زخمي س��خن به ميان آمده که سال هاست 
ورزش ايران گرفتار آن است و هر روز که مي گذرد، چرکين تر مي شود. روي 
صحبت خادم با مسئولاني است که انگار درد ورزش را متوجه نمي شوند. 
صحبت از مديراني است که در روزهاي سخت به جاي اينکه کنار کشتي 
باشند، خودشان را کنار مي کشند، آن هم در شرايطي که با توجه به وظيفه 
تعريف شده ش��ان بايد حتي بيشتر از فدراس��يون آستين هايشان را بالا 
مي زدند، اما نه تنها ساکت نشستند بلکه حتي عقب هم رفتند تا در روزهايي 
که کشتي کشورمان پس از ماجراي عليرضا کريمي شاهد هجمه شديدي 
از داخل و خارج کشور بود، ترکشي به آنها اصابت نکند. کاري که برخلاف 
روزهايي بود که اگر کريمي مدال مي گرفت، کمتر عکس يادگاري بود که 

کنار اين قهرمان کشورمان از دست بدهند!
روي صحبتي که متوجه مديران وزارت ورزش و کميته ملي المپيک بود. دو 
متولي اصلي ورزش کشور در روزهاي سختي که رئيس فدراسيون کشتي از 
اين کشور به آن کشور در حال رايزني براي عدم تعليق ورزش اول کشورمان 
بود، گوشه اي تنها نظاره گر بودند و حتي به قول خادم »آنقدر عقب ايستادند 
که اصلاً ديده نش��دند«. اعتراف تلخ خادم حرف خيلي از مديران دلسوز 
ورزش است، مديراني که در روزهاي حساس به جاي اينکه گرمي حمايت 
متوليان ورزش را احساس کنند، تنها راهي ميدان نبرد شدند. حرف هاي 
خادم شايد براي برخي تلخ و گزنده باشد، اما استثنا بودنش را در ورزش 
فرياد مي زند، مديري که آخرين حرف هايش نشان از دلسوزي و آينده نگري 
دارد، برخلاف برخي که نه تنها درد ورزش را ندارند، بلکه حضورشان در 
ورزش تنها براي پر کردن يک رزومه و ديده شدن است. به همين خاطر 
اس��ت که قدر مديراني مانند خادم را هرچند که اندك هستند، اما بايد 

دانست و براي آينده ورزش کشور تکثيرشان کرد. 

بهخطشدنشاگردانشاهينطبعبرايبازيباقزاقستان
کادر فني تيم ملي بسکتبال، اس��امي بازيکنان را براي ديدار سوم اسفند  
با قزاقستان اعلام کرد. نيکخواه بهرامي، حدادي، ساهاکيان، جمشيدي، 
کاظمي، حس��ن زاده، داوودي، مش��ايخي، نيکتاش، ميرزايي، داورپناه و 

رضايي فر دعوت شدگان به اردوی تيم ملی بسکتبال هستند.  
------------------------------------------------------------
۳مدالايراندردوچرخهسواريپيستقهرمانيآسيا

در ر قابت های دوچرخه س��واری قهرماني پيس��ت آس��يا در سکرچ 
بزرگسالان، آروين گودرزي مدال نقره، در رده مديسون تيم ايران شامل 
مهدي سهرابي و محمد رجبلو مدال نقره و در يک کيلومتر تايم تريل 

بزرگسالان هم محمد دانشور مدال برنز گرفت. 
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

دنيا حيدري

سعيد احمديان

اهدايمدالطلابهحاجقاسمدرقلبامريکا
سيدابوالفضل حسيني که توانس��ت به همراه تيم جوانان براي اولين بار 
قهرمان تيروکمان جهان ش��ود، مدال طلا را به حاج قاس��م تقديم کرد. 
محمدمهدي همت، فرزند شهيد ابراهيم همت در اين باره نوشت: » در 
روزهايي که دهان وطن تلخ از اخبار ناگوار است، شيريني اولين مدال طلاي 
جهاني تيراندازي با کمان را به من چشاند. روزهايي که هم ريشه هاي من 
در هزاران فشار و سختي به سر مي برند و گويا مديران گوشي براي شنيدن 
صدايش��ان ندارند. ابوالفضل در خاك امريکا اين پيروزي را به عشق امام 
حسين)ع( و يارانش و به عنوان سرباز رهبرمان سيدعلي خامنه اي به حاج 

قاسم سليماني، مدافعان حرم و تجمع 20 ميليوني اربعين تقديم کرد.«

فريده شجاعي

 نايب رئيس سابق 
فدراسيون فوتبال

گوارديولا:بايکشوتباختيم!ضيايي:واليبالساحليايراندرالمپيک2024ميدرخشد
اهداف بزرگ آقاي خاص و من يونايتد در ليگ قهرمانانجدال مدعيان در نيمه نهايي ليگ برتر واليبال

مس��ابقات واليبال 
اشرف رامین

   ولیبال
ساحلي تور جهاني 
در حالي روز گذشته 
در جزيره کيش آغاز شد که ليگ برتر واليبال نيز به 
روزهاي حساس خود رسيده است. سومين دوره  اين 
رقابت ها در ش��رايطي به ميزباني کشورمان برگزار 
مي ش��ود که 32 تيم با هم به رقاب��ت مي پردازند. 
سيداحمد ضيايي در آغاز اين مسابقات از گسترش 
آن در سال هاي آتي خبر داده است. رئيس فدراسيون 
واليبال با بيان اينکه در آغاز راه هستيم، ابراز اميدواري 
کرد که ايران در آينده درخشش خوبي در واليبال 
ساحلي داشته باش��د: »در اول راه ساحلي هستيم. 
سال هاي گذشته هم اقدامات خوبي انجام شده، اما 
برگزاري مسابقات سه  س��تاره رهاورد خوبي براي 

واليبال ساحلي کشور ندارد. بنابراين در نظر 
داريم براي سال هاي آتي مسابقات را به صورت 
منطقه  اي برگزار و کاري کنيم که ورزشکاران 
شمال، جنوب، ش��رق و غرب کشور نيز به 

رشته واليبال ساحلي تش��ويق شوند، 
چراکه اين رش��ته در ميادين 

مختلف جهاني دو مدال دارد. 
فرقي نمي کند در المپيک، 
جهاني و آسيايي همه جا 
مي توانيم ظه��ور و بروز 
داشته باشيم. فدراسيون 
به دنب��ال اين اس��ت که 
مس��ابقات س��احلي را 

کارآمدتر برگزار کند تا هم 
توره��اي  در  بازيکن��ان 

بين الملل��ي ب��راي ب��الا بردن 

رنکينگ شرکت کنند و هم مس��ابقات داخلي به 
کارمان بيايد.« ضيايي همچنين بازي هاي المپيک را 
هدف اصلي واليبال ساحلي عنوان کرده است: »به 
معجزه اعتقاد ندارم، بايد ت��وان بازيکنان را در نظر 
بگيريم. ضمن اينکه مربي خارجي هم نداريم و به 
همين دليل نبايد انتظار خارج از عرف و قواعد داشت. 
هر چقدر بچه ها تلاش بيشتري داشته باشند، نتيجه 
بهتري خواهيم گرفت. برنامه ريزي ما اين است که در 
المپيک نماينده داشته باشيم. بهترين اتفاق جهاني 
براي هر رشته ورزشي حضور در المپيک است. بعيد 
مي دانم به المپيک 2020 برسيم، ولي براي 2024 
اگر اغراق نکنيم، مي شود در اين المپيک حرفي براي 
گفتن داشته باشيم.« همچنين مرحله نيمه نهايي 
ليگ برتر واليبال ه��م امروز با دو ديدار حس��اس 
استارت مي خورد. ش��هرداري تبريز در خانه 
خاتم اردکان را در پيش دارد. ش��هرداري در 
پلي آف کاله را شکست داد و حالا براي صعود 
به فينال، خاتم را پيش رو دارد. اين در حالي 
است که اردکاني ها نيز سايپاي مدعي را 
مغل��وب کرده ان��د و همچن��ان به 
شگفتي سازي مي انديشند. بانک 
س��رمايه نيز در تهران به مصاف 
پيکان مي رود. سرمايه با غلبه بر 
هاوش به نيمه نهايي رس��يده و 
براي س��ومين حضور پياپي در 
فينال تلاش مي کن��د. پيکان 
ديگر مدعي قهرماني هم پس از 
پشت سر گذاشتن شهرداري 
ورامين رودرروي تيم پرستاره 

بانک سرمايه قرار مي گيرد. 

حذف من سيتي از 
شیوا نوروزی

   فوتبال اروپا
جام حذفي انگليس 
و برگزاري دور رفت 
مرحله يک هش��تم نهايي ليگ قهرمانان در رأس 
اخبار فوتبال اروپا قرار دارد. با اينکه منچسترسيتي 
در ليگ جزيره يکه تازي مي کند و در ليگ قهرمانان 
نيز آرزوهاي بزرگي دارد، اما با شکست يک بر صفر 
مقابل وي��گان از گردون��ه اف اي کاپ کن��ار رفت. 
ش��اگردان پپ گوارديولا در ي��ک ديدار جنجالي 
نتوانستند از پس ويگان برآيند. ضمن اينکه علاوه بر 
درگيري لفظي پپ با سرمربي ويگان، سرخيو آگرو 
نيز با يکي از هواداران تيم ميزبان درگيري فيزيکي 
پيدا کرد. سرمربي منچسترسيتي که مدعي است 

با پل کوك درگير نشده، 10 نفره شدن را يکي از 
عوامل شکست تيمش مي داند: »در تونل 
هيچ اتفاق��ي رخ نداد، هي��چ درگيري با 
همکارم نداشتم، فقط از او خواستم که در 
جايگاه خودش بايس��تد، همين. بازي 
خوبي انج��ام داديم، حت��ي زمانی که 

10نفره ش��دن کارمان را دشوار 
کرده بود. البته که با 11 نفر بازي 
کردن آسان تر است. يک شوت 
به سمت دروازه ما شليک شد 
و ي��ک گل خورديم، فوتبال 
اينگون��ه اس��ت.  ناراح��ت 
هس��تيم، زيرا ج��ام حذفي 
رقاب��ت مهم��ي اس��ت و 
مي خواستيم به يک چهارم 

نهاي��ي صع��ود کني��م و با 
ساوتهمپتون روبه رو شويم، اما 

فوتبال اينگونه است که تمام دقايقش اهميت دارد.« 
در ادامه دور رفت مرحله يک هش��تم نهايي ليگ 
قهرمانان امش��ب دو ديدار حس��اس ديگر برگزار 
مي شود. سويا در خانه از منچستريونايتد پذيرايي 
مي کند. شياطين سرخ در حضور آقاي خاص جاني 
دوباره گرفته اند و با 16 امتياز اختلاف کمتر از سيتي 
رده دوم ليگ برتر را در اختيار دارند. مورينيو اميدوار 
است بازيکنانش قدر اين موقعيت را بدانند و بتوانند 
به مراح��ل پاياني لي��گ قهرمانان صع��ود کنند. 
من يونايتد در چهار بازي اخير دو برد و دو شکست 
دشت کرده است و به نظر نمي رسد حريف اسپانيايي 
به اين سادگي ها تسليم شود. غيبت احتمالي پل 
پوگبا يکي از دغدغه هاي مورينيو در اين بازي است. 
سويا که به فينال کوپادل ري هم صعود کرده، رتبه 
چهارم لالي��گا را در اختي��ار دارد. جالب اينکه 
وينچنزو مونتلا، سرمربي سويا پيش از رويارويي 
با يونايتد به تمجيد از مورينيو پرداخت و او را 
مربي برنده ناميد. ش��اختار و آ.اس رم 
ديگ��ر ب��ازي امش��ب را برگزار 
مي کنند. رمي ها س��ه بازي 
آخ��ر خ��ود را برده اند و با 
روحي��ه اي دوچندان به 
ميدان مي روند. اين تيم 
در سري آ 16 امتياز با 
صدر فاصله دارد. البته 
تيم اوکرايني در آخرين 
ب��ازي خود شکس��ت 
خورده و در مقابل آ.اس 
رم ني��ز کار س��ختي در 

پيش دارد. 

شجاعانهنهبگوييموباعزتتعليقشويم
تأكيد خادم بر حفظ آرمان های نظام و بزرگي كشتي ايران

فريدون حسن
   گزارش


